
 

Referat:  Generalforsamling 2023 

Grund- og Sommerhusforeningen ” Lakolk” den 15. april 2023 kl. 10.  Cafe Hr. Dax Rømø. 

Dagsorden: 

1. Frode Sørensen, Lakolk 207 valgt til dirigent  

2. Stemmetæller, ikke aktuelt 

3. Formandens beretning ( se bilag )  

Ordet er frit:  

Efter omdelingen af flyers er der kommet 16 nye medlemmer, i alt 207 medlemmer. 

Lakolk 76 efterlyser skraldespande tilknyttet hjertestien. 

Lakolk 37 Tønder forsyning vil gerne sætte flere skraldespande op, men de vil ikke tømme dem. 

Lakolk 128 anbefaler at kontingentet fordobles og der ansættes nogen til at tømme 

skraldespandene.  

Lakolk 1 roser foreningen for den nye bænk ved tilgange til stranden, men er til gengæld stor 

modstander af Hotelprojektet. 

Lakolk 52 vedr. Hotelbyggeriet, må der laves en hørings runde og laves forskellige undersøgelser fx 

VVM (miljøvurdering) og om kloaknettet er stort nok.  

Lakolk 61, er interesseret i at vide om naturstyrelsen har sagt ja til projektet, eller om de er positive 

overfor det? 

Lakolk 146 er uenig med formanden, hun vil kæmpe med næb og kløer for at få indflydelse mod 

kommunen og byggeriet. 

Lakolk 65 Skinnevej bør kobles til Hotelbyggeriet, holde de to ting sammen, - hvordan kan man 

tillade et Hotelbyggeri i den størrelse samtidig med at Kommunen forhindrer gang på 800 m sti. 

Lakolk 72 Opfordrer til et Borgermøde om  hotel projektet ( Grundejerforeningen) 

4. Regnskabet er gennemgået og godkendt.  

Lakolk 52 nævner Garant beviser og risikoen hvis banken går konkurs. 

5. Fastsættelse at kontingentet på 100 kr. indtil videre. 

6. Vedr. Fredningssagen fra 1985, har fredningsnævnet i 2020 meddelt bestyrelsen, at det er Tønder 

Kommune der skal tage stilling til ophævelsen. Frode Sørensen informerer om de forskellige 

kontakter som både han og bestyrelsen har haft med Kommunen de sidste 3 år, senest med kontakt 

til Borgmester Jørgen Popp Petersen – uden resultat. ” der er ikke sket en dyt!”  

Lakolk 332 spørger om man har undersøgt hvad kommunen siger, hvis Gl. skinnevej kun lukkes op 

for fodgængere.  

Lakolk 52 påpeger alle de gamle ledninger, o.a. miljøsvineri i området Anders Matzen oplyser 

forskellige fakta omkring matrikler der er sammenlagt, som ikke hører under fredningen.  

7. Dorte fra sti -laget kontakter Anders Rabæk for at undersøge muligheden for at få stien slået 2 

gange om året. Dorte mener at hjertestien stadig er hullet og svær at gå på hvis man er 

gangbesværet, Iver opfordrer medlemmer til at melde sig når stien igen skal udbedres.  

8. Der er indkommet et forslag fra Lakolk 256 om en fast dato for Generalforsamlingen , hun efterlyser 

snarligt en ny dato.  

9. Frode Sørensen Lakolk 207 genvalgt 

Martin Lauritsen Lakolk 51 genvalgt 

Ny i bestyrelsen Jørgen Jacevicz Lakolk 52  

 



Bestyrelses suppleanter 1. Morten Bøje Degn Lakolk 157  

                                            2. Anders Matzen Lakolk 65  

 

Valg af revisor:   Hanne Clausen Lakolk 37 

Revisor suppleant Tove Mærsk Pedersen Lakolk 61 

 

 

 

Referent      Tove Eskelund Lakolk 332  


